
                                                   PROTOKÓŁ  Nr V/2011 

Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 22 marca 2011r. 

 

 
Sesja  odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Wąsosza. Rozpoczęła się o 
godz. 10.05   i  trwała do godz. 13.50. 
 
Na sesji obecni byli  wszyscy radni tj. 15 osób wg listy obecności stanowiącej 
załącznik do protokołu.      
 
                                                                Lista obecności radnych to zał. Nr 1 

 

Ponadto w sesji udział  wzięli  : 

1. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2. Maria Michta – sekretarz Gminy, 
3. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
4. Barbara Murlik- Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Górze, 
5. Małgorzata Franków- Członek Zarządu Dolnośląskiej Izby Rolniczej we 

Wrocławiu, 
6. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz,       

 

                                                  Lista obecności  stanowi zał. nr 2 
 

7. Sołtysi wsi . 
                                            Lista  obecności  sołtysów to zał. Nr 3 

 

Razem w sesji udział wzięło 63  osób. 

      

Ad 1. Otwarcie sesji. 

  Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza otworzył V sesję 

Rady Miejskiej Wąsosza. Na podstawie listy obecności radnych  stwierdził 100 % 

quorum Rady przy, którym Rada będzie podejmować uchwały. W pierwszej 

kolejności  Przewodniczący Rady powitał gości zaproszonych w szczególności Pana 

Zb. Stuczyka Burmistrza, Panią Marię Michtę –sekretarz Gminy , Panią Jadwigę 

Rodzewicz – skarbnika Gminy , Panią Barbarę Murlik – Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy w Górze, Panią Małgorzatę Franków – Członka Zarządu Dolnośląskiej 

Izby Rolniczej we Wrocławiu, sołtysów dotychczasowych jak też tych, którzy zostali 

wybrani na nową kadencję 2011-2015 w osobach: Pan Zbigniew Zapór-Bełcz Mały, 

Pani Jacent Joanna- Cieszkowice,,Pani Szałabska Agata- Czeladź Wielka, Pani 

Olearczyk Sylwia –Czarnoborsko, Pan Woźniak Franciszek –Dochowa, Pan 



Broniewicz Dariusz-Gola Wąsoska i Górka Wąsoska, Pan Grygowski Marek – 

Kąkolno,  Pan Wielochowski Maciej Lechitów, Pan Augustyniak Adam –Rudna Mała , 

Pan Sowa Henryk –Rudna Wielka, Pani Bogdanowicz Małgorzata- Świniary , Pan 

Laskowski Mirosław- Wiklina, Pani Szydełko Jolanta- Wodniki i Pani Emerle- 

Tubielewicz Halina Zbaków Górny , radnych oraz publiczność. Pan Przewodniczący 

Rady  poinformował, że proponowany porządek obrad sesji został radnym  

przekazany  wraz z zaproszeniami.  

 

Pan radny Kutzmann Maciej – wnioskował do Rady ,o to aby przy punkcie 

dotyczącym  podejmowania uchwały o funduszu sołeckim mogli  wypowiedzieć się 

sołtysi tym bardziej ,ze na sali jest tak dużo osób. 

 

Pan Przewodniczący stwierdził ,że każdy ma prawo zabrać głos przy omawianiu 

każdego projektu uchwały. 

  

  Nikt z radnych nie wniósł żadnych zmian. 
 

P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołu  z  IV sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Górze  o stanie bezrobocia 

na terenie Gminy Wąsosz. 

6. Informacja Prezesa Dolnośląskiej Izby Rolniczej  o działalności na terenie 

gminy Wąsosz.  

7. Informacja z przeprowadzonych wyborów do samorządów mieszkańców wsi w 

gminie Wąsosz. 

8. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Wąsosz na lata 2011-2022. 

9. Podjęcie   uchwały w sprawie zmiany  budżetu gminy Wąsosz na 2011r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2012. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji 

celowej na dofinansowanie realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków 

przez mieszkańców gminy Wąsosz. 



12. Informacje Przewodniczącego Rady. 

13. Odpowiedzi na interpelacje. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zakończenie.  

                                                              Porządek to zał. nr 4    

Ad 2. Przyjęcie protokołu  z IV sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

 
Pan Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z IV sesji Rady Miejskiej 

Wąsosza odbytej w dniu 08 lutego 2011r. był wyłożony do wglądu radnych w biurze 

rady  i do tego protokołu radni nie wnieśli uwag. Zwrócił się do radnych o ewentualne 

uwagi lecz nikt nie miał zastrzeżeń wobec tego stwierdził przyjęcie protokołu z IV 

sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

 
Ad.3 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Pani radna Lorenc Bogusława – zam. Wrząca Wielka 

Droga powiatowa w miejscowości Wrząca Wielka koło posesji Pana Szymańsakiego 

obsuwa się do rowu po jednej stronie drogi i stwarza utrudnienie ponieważ nie można 

przejść lub przejechać bezpiecznie. W związku z tym należy zgłosić to do 

Powiatowego Zarządu Dróg w Górze w celu naprawy. 

 

Pan Radny Kutzmann Maciej – zam. Gola Wąsoska  

Droga w Chocieborowicach tzw. Małych  jest bardzo zniszczona i jest prośba 

mieszkańców zgłoszona podczas wyborów sołtysa, aby dowieść tam trochę tłucznia 

celem utwardzenia bo są utrudnienia  w korzystaniu z tej drogi. Mieszkańcy 

zadeklarowali pomoc i są w stanie sami rozsypać ten tłuczeń w ramach prac 

społecznych.  

 

Podobnie ma się sprawa z Golą Wąsoską,  a mianowicie drogą do Pań Jędruszek bo 

jest to droga gruntowa i są duże trudności z dojazdem do tych pań, które chorują  i 

często korzystają z  pogotowia ratunkowego. W okresie zimowym  droga nie była 

odśnieżana i nie można było tam dojechać dlatego karetka musiała czekać, a 

obsługa medyczna przedzierała się z noszami przez zaspy śniegu by donieść chorą 

do karetki. Jest to też  droga do mojej posesji nowo wybudowanej ,która przebiega, 

aż do Pani Kurtyki. 

 



Zapytanie, które zostało zgłoszone na zebraniu wyborczym w Chocieborowicach 

.Czy już wyjaśniono tą sprawę wycinki drzew w Chocieborowicach chociaż trudno 

posiłkować się jakimiś szczegółowymi argumentami bo na zebraniu wiejskim podało  

wiele pytań nawet oskarżeń lecz tutaj nie miejsce by to roztrząsać  ale wiem ,że Pani 

sekretarz przekazywała te informacje Panu Burmistrzowi , dlatego proszę o 

wyjaśnienie. 

 

Kolejne zapytanie dotyczy współpracy z gminą Meerlo- Wanssum w Holandii. Czy ta 

współpraca w dalszym ciągu trwa i na jakich zasadach? Zaglądam często na stronę 

tej Gminy i od 2 lat widnieje  informacja, że Gmina ta została podzielona  i 

przyłączona  do innej gminy. Z czystej ciekawości chcę wiedzieć o współpracy bo 

jeżeli nie  to jestem w stanie zadeklarować swoją pomoc w nawiązaniu nowych 

kontaktów bo znam różne osoby, które zajmują się taką współpracą we Francji  i być 

może była, by to nowa ciekawa dywersyfikacja  kierunków naszej współpracy  z   

perspektywą  dla uczniów szkół jako wymiana młodzieży. 

 

Pan Radny Banasiewicz Zdzisław  – zam. Cieszkowice 

Na prośbę Pani sołtys i mieszkańców wsi proszę o ustawienie pojemnika na odpady 

szklane w okolicach sklepu w Cieszkowicach. 

 

Ad 4 .Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Przedmiotową informację przedstawił Pan Zbigniew Stuczyk Burmistrz Wąsosza. 

W okresie międzysesyjnym wydanych zostało 18 Zarządzeń. 

Dnia 14 lutego 2011r. wydano Zarządzenie w sprawie zbycia mienia komunalnego , a 

mianowicie sprzedaży w drodze bezprzetargowej dla  dotychczasowych najemców 

lokalu mieszkalnego nr 18A/1 w obrębie wsi Wrząca Śląska. 

Kolejne Zarządzenie z dnia 14 lutego 2011r dotyczyło odpłatnego przejęcia 

nieruchomości  tj. przeniesienia odpłatnego na rzecz Gminy Wąsosz w zamian za 

zaległości podatkowe od Respom  spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w 

Wąsoszu prawa użytkowania wieczystego następujących działek niezabudowanych : 

-  Nr 518 o pow. 1.7913  ha  ,  Nr  519/5 o pow. 0.1897 ha oraz  Nr 519/6 o pow. 

0.3595 ha. 

Zarządzeniem z dnia 17 lutego 2011r. ustalony został harmonogram wypłat 

wynagrodzeń pracowników Urzędu Miejskiego Wąsosza na 2011r. 



Następnym Zarządzeniem z dnia 17 lutego 2011r.  powołana została komisja 

konkursowa do opiniowania ofert w otwartym konkursie ofert w zakresie programu 

współpracy Gminy Wąsosz w 2011r. z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. W skład komisji 

weszli pracownicy Urzędu, którzy przeprowadzili konkurs . 

Dnia 28 lutego 2011r. wydane zostało Zarządzenie  w sprawie zbycia mienia 

komunalnego, a mianowicie sprzedaży w drodze bezprzetargowej dla 

dotychczasowych najemców lokalu mieszkalnego we wsi Jawor nr 6A/1 oraz 

sprzedaży dla dotychczasowych najemców  lokalu mieszkalnego we wsi Gola 

Wąsoska – Podmieście nr 1 e. 

Kolejne zarządzenie  dotyczyło  wystawienia do sprzedaży w drodze ustnego 

nieograniczonego przetargu : 

-  części działki nr 377/1 o pow. 0.1661 ha położonej w obrębie miasta Wąsosza.   

-  działki niezabudowanej  nr 361/14 o pow. 0.1035 położonej w obrębie Wąsosza,    

Następnym zarządzeniem wprowadzono zmiany w budżecie gminy Wąsosz na 

2011r. a dotyczyły one przesunięć środków z rezerwy celowej ( zarządzanie 

kryzysowe) na pokrycie wydatków związanych z umową zlecenie na wykonanie 

wstępnej analizy uszkodzeń wałów przeciwpowodziowych rzeki Orli i Baryczy na 

terenie gminy  i umową o dzieło na sporządzenie Planu Zarządzania Kryzysowego 

Gminy Wąsosz oraz kosztów transportu piasku na uszkodzone wały 

przeciwpowodziowe – 9.542 zł . 

Ponadto przesunięto środki z rezerwy ogólnej na wypłatę odszkodowania osobie 

fizycznej za grunty wywłaszczone z mocy prawa na cele dróg publicznych zgodnie z 

decyzją Starosty Górowskiego w kwocie 21.402 zł 

Dnia 28 lutego 2011 r. wydane zostało Zarządzenie dotyczące ustalenia stawek 

czynszu za 1m2 powierzchni użytkowej lokali mieszkalnych na terenie miasta i gminy 

Wąsosz.  Stawkę bazową czynszu ustalono w wysokości 4,30 zł , a dotychczas 

obowiązywała  stawka 3,74 zł za 1m2 natomiast czynsz  uzależniony jest od 

standardu mieszkania: im niższy standard mieszkanie tym niższa stawka czynszu. 

Dla mieszkań socjalnych  określono stawkę w wysokości 1,30 za 1m2. Wniosek  o 

podwyżkę stawek złożył  Kierownik SZBGKiM w Wąsoszu . 

Następnym Zarządzeniem  ustalono wysokość opłat  za usługi komunalne o 

charakterze użyteczności , a mianowicie  za wywóz nieczystości stałych : 

- za 1m3 w wysokości 51,25 zł +VAT    ( dotychczas- 40,55 +VAT) 

- opłata miesięczna za 1 osobę w mieście w wysokości 5,98 zł +VAT (7,73 zł +VAT) 



- opłata miesięczna na obszarze wiejskim w wysokości : 

   a) od rodziny/pojemnika 15,78 zł  ( 12,52 +VAT) 

   b) od osoby samotnej 7,89 zł  6,26 zł +VAT 

Za wywóz  1m3 nieczystości płynnych ustalono stawkę w wysokości - 16,56 zł +VAT 

( 11,48 zł +VAT) 

Kolejnym Zarządzeniem  z dnia 28 lutego 2011r dokonano zmiany  ekwiwalentu dla 

pracowników  obsługi Urzędu . Zmiany te dotyczyły  wprowadzenia środków ochrony 

osobistej określających wysokość ekwiwalentu. 

Dnia 03 marca 2011r. wydano zarządzenia dotyczące  wydzierżawienia na okres 3 

lat dla dotychczasowych dzierżawców : 

- część garażu o pow. 6m2 znajdującego się w budynku położonym na działce nr 478  

w Wąsoszu,  

- działkę niezabudowaną nr 707 o pow. 0,9772 ha    z tego  100 m2 na cele związane 

z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz 0,9672 ha na cele rolne  , 

- działkę niezabudowaną nr 151/6 o pow. 0,3225 ha na cele rolne położoną w 

obrębie wsi Pobiel  

-działkę niezabudowaną nr 125/1 o pow. 0,20 ha  oraz dz.  125/2 o pow. 0,18 ha 

położone w obrębie wsi Świniary .  

Zarządzeniem z dnia 10 marca 2011r.  postanowiono sprzedać w drodze ustnego 

nieograniczonego przetargu : 

- samochodu marki Żuk rok produkcji 1981 specjalny pożarniczy , 

- samochód Żuk rok produkcji 1971 specjalny pożarniczy. 

W tym celu powołano 4 osobową komisję przetargową spośród pracowników Urzędu 

Miejskiego. Dla straży zostały zakupione nowe samochody dlatego starych należy się 

pozbyć. Ponadto Pan Burmistrz poinformował ,że Urząd złożył wniosek o samochód 

strażacki duży, który kosztuje 700.000 zł ,a gmina otrzymała dofinansowanie z 

jednego źródła 150.000 zł i drugiego źródła 90.000 zł razem to kwota 240.000 zł a 

460.000 zł Gmina musiałaby sama z własnych środków wydatkować. Wyjazdów  na 

wóz strażacki jest 56 w całym roku W związku z tym z tego zakupu zrezygnowaliśmy. 

Dnia 15 marca 2011r. wydano zarządzenie dotyczące przeprowadzenia  w dniu 27 

kwietnia 2011r o godz. 11.00 ustnego  nieograniczonego przetargu oraz powołania 

komisji na wynajem na okres 3 lat części lokalu użytkowego  o pow. 27 m2 

położonego na działce nr 98 w Kamieniu Górowskim (sklep) Cena wywoławcza na 

poczet miesięcznego czynszu dzierżawnego wynosi 99,63 zł. Ustalono regulamin 

nieograniczonego przetargu i powołano 4 osobową komisję przetargową. 



Kolejne Zarządzenie z dnia 15 marca 2011r. dotyczyło wydzierżawienia w drodze 

bezprzetargowej na okres 3 lat działki niezabudowanej nr 115 położonej w 

Świniarach o pow. 3,28 ha na cele rolne . 

                                                     Informacja to zał. nr 5 

 

Informacja z wyborów organów do samorządów mieszkańców wsi na kadencję 

20011-2015 przedstawił Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza. 

 

                               Na podstawie Uchwały Nr IV/30 /11 Rady Miejskiej Wąsosza z 

dnia 08 lutego 2011r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich  

zaplanowano odbyć zebrania wyborcze do organów samorządu mieszkańców wsi 

Gminy Wąsosz w dniach od 22 lutego  do 09 marca 2011r.Zebrania wyborcze na 

terenie Gminy odbyły się w zaplanowanym terminie. Wszystkim zebraniom 

przewodniczyli członkowie Rady Miejskiej. Techniczną  obsługę wyborów zapewniali 

pracownicy Urzędu Miejskiego. Zebrania  przebiegały prawidłowo- zgodnie z ustawą 

o samorządzie gminnym oraz ze statutami sołectw. Atmosfera zebrań była dobra. W 

pierwszym terminie odbyło się 21 zebrań, a w drugim terminie 11 zebrań.     

Frekwencja na zebraniach była  różna najwyższa wynosiła 80 % ( Ostrawa), 46 % 

Bełcz Górny,, 45 % Lechitów, 43 % Bartków, 40 % Sułów Wielki, a najniższa 

wyniosła  12 %(Baranowice)  do uprawnionych mieszkańców do  głosowania. 

Średnia frekwencja na wszystkich zebraniach wyborczych na terenie Gminy wyniosła 

26 %. Na uprawnionych mieszkańców wsi  3674 osoby, w zebraniach udział wzięło 

950 mieszkańców. Kandydaci do organów samorządu mieszkańców wsi na kadencję 

2011 -2015 zgłaszani byli bezpośrednio przez uczestników zebrania. Na 32 sołectwa  

w gminie  w 14 miejscowościach mieszkańcy  dokonali zmian sołtysów gdzie 

wybrano  8 mężczyzn i 6 kobiet . Wśród 32 sołtysów Gminy Wąsosz jest 13 kobiet. W 

skład 32 rad sołeckich wybrano 128 osób. Dyskusja na zebraniach koncentrowała się 

wokół zagadnień gospodarczych danej wsi ,czy środowiska. 

Do najważniejszych problemów poruszanych w dyskusji należały : 

- remonty dróg wiejskich, budowa chodników, 
- oświetlenie wsi, 
- przywrócenie lub utworzenie dodatkowych kursów autobusów 
- remonty świetlic wiejskich, 
- budowa  i remonty przystanków autobusowych, 
- udrożnienia rowów przez wieś, 
- ustawienia znaków drogowych, 
- zakup lub naprawa tablic ogłoszeń 
- odkrzaczanie dróg, 



- budowa kanalizacji, 
Obydwie informacje zostały przyjęte bez uwag. 

                                                              Informacja o wyborach do organów 

                                                              samorządu mieszkańców wsi to zał. nr 6 

 

Ad 5. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Górze  o stanie 

bezrobocia na terenie Gminy Wąsosz. 

 
Pan Przewodniczący Rady poinformował ,że Rada Miejska Wąsosza w swoim planie 
pracy na 2011r. uwzględniła temat bezrobocia na terenie Gminy Wąsosz w tym celu 
wystąpił do Dyrektora PUP o przygotowanie i przedstawienie tej informacji. 
 

Pani Barbara Murlik- Dyrektor PUP w Górze  podziękowała za zaproszenie i 
stwierdziła ,że  sprawy tak ważne dla powiatu górowskiego  i dla  społeczności gminy 
Wąsosz tzn  sprawy bezrobocia są tak pielęgnowane w gminie Wąsosz i są co roku 
tematem obrad  Rady Miejskiej  Wąsosza i robi to tak naprawdę  jako jedyna Gmina 
na terenie  powiatu. To powiat odpowiada za  wspieranie i  przeciwdziałania 
bezrobociu  podejmuje te działania ustawowe, ale duże znaczenie w ograniczaniu 
bezrobocia ma współudział samorządów .W przypadku samorządu Wąsoskiego 
należy podkreślić ,że współpraca pomiędzy  powiatem,  a gminą Wąsosz w zakresie 
wspierania i łagodzenia bezrobocia  zasługuje na podkreślenie. 
Bezrobocie w powiecie górowskim jest jednym z najwyższych w województwie 
dolnośląskim  i na koniec 2010r. wynosiło 27,4 % natomiast na 31.01.2011r. wynosi 
już 28 % . W powiecie górowskim na koniec 2010r. zarejestrowanych zostało 3287 
osób  z tego zarejestrowanych bezrobotnych z gminy Wąsosz 588 osób.  Na 
przestrzeni 2010r. zanotowano znaczny wzrost bezrobocia i w powiecie był to wzrost 
14 % natomiast w gminie Wąsosz 17 %. Ta tendencja utrzymuje się w dalszym ciągu 
. Okres jesienno- zimowy zawsze powoduje wzrost bezrobocia , a już przy 
rozpoczęciu prac sezonowych zacznie spadać. W powiecie 18 % pobiera zasiłki dla 
bezrobotnych  (23 % w 2009r) natomiast w gminie Wąsosz 17,5 % ( 2009- 27 %). To 
zatrudnienie, które jest podejmowane nie pozwala na zasiłek dla bezrobotnych  bo 
trzeba przepracować 365 dni  przynajmniej za najniższe wynagrodzenie oraz winna 
być opłacona składka na ubezpieczenie społeczne. Bezrobotni wg grup wiekowych 
to, aż 56 % bezrobotnych to ludzie młodzi do 34 roku życia natomiast 27 % to osoby, 
które mają powyżej 45 lat. 
Długotrwale zarejestrowani bezrobotni to 32 % ogółu zarejestrowanych bezrobotnych 
na terenie gminy Wąsosz i porównując do roku 2009 ,to notujemy 10 % wzrost tej 
grupy. Porównywalne jest to w powiecie górowskim Bezrobotni wg poziomu 
wykształcenia w powiecie jest to  5,6 % do ogółu zarejestrowanych bezrobotnych 
natomiast w gminie Wąsosz 4,8 % , duża grupa osób to 65 %, którzy mają 
wykształcenie zawodowe ,gimnazjalne i niższe . Trudno dla tej grupy osób znaleźć 
zatrudnienie bo pracodawcy nie  są zainteresowani bezrobotnymi bez kwalifikacji. 
W 2010r  zgłoszono 984 ofert pracy  przez pracodawców w powiecie górowskim , a w 
Gminie Wąsosz 127 ofert pracy. 
Urząd pracy jako jednostka powiatowa jest odpowiedzialna za łagodzenie skutków 
bezrobocia oraz wspieranie pracodawców, którzy tworzą nowe miejsca pracy.  Środki 
z funduszu pracy nie są w stanie zabezpieczyć potrzeb. Musimy mieć pracodawców 
,których możemy wspierać. Duże działania tutaj mają samorządy lokalne , dlatego  



samorządy poprzez  podejmowanie uchwał ułatwiających i łagodzących  start dla 
bezrobotnych pomagają  zaistnieć na rynku pracy  jak też łagodzą  skalę bezrobocia. 
Środki finansowe w powiecie w 2010r były bardzo duże i  budżet wynosił  7,5 mln zł 
ponieważ  otrzymaliśmy dodatkowe środki z rezerwy ministra  o ,które wcześniej  
zabiegaliśmy. W 2010r.  zaktywizowano 1400 osób  bezrobotnych w Gminie Wąsosz 
242 osoby. 
Prace interwencyjne  w powiecie  49 osób w Wąsoszu 10,  roboty publiczne 63 w 
powiecie 9 w Wąsoszu, szkolenia 548 osób w powiecie  109 w Wąsoszu, ,staże 471, 
a z gminy Wąsosz 79,  22 osoby skorzystały z dofinansowania na rozpoczęcie 
działalności gospodarczej, 20 pracodawcom z powiatu udzielono dofinansowań  z 
tytułu utworzenia miejsca pracy  w Wąsoszu dla 6. Studia podyplomowe 
sfinansowano dla 18 osób w powiecie , a 7 z Wąsosza i dla 13 osób przyznano 
stypendia naukowe , w Wąsoszu przyznano dla 1 osoby. 
 
 
Dyskusja : 
Radny Maciej Kutzmann – jakie środki są przewidziane na  ten rok ? 
 
Pani Murlik Barbara  - Dyrektor PUP – stwierdziła ,że rok 2011 będzie rokiem bardzo 
trudnym ponieważ budżet jest znacznie niższy niż w 2010r.  Jesteśmy otwarci na 
wszelkie pozyskiwania środków z zewnątrz . Odchodzi się od wspierania 
przedsiębiorczości ,a mamy wspierać przede wszystkim osoby ,które tracą pracę . 
Wiemy ,że w 2011r. będą zwolnienia  pracowników -naszych mieszkańców powiatu, 
którzy pracują też poza powiatem  tj. SEWS w Lesznie, Poczta Polska,  Zakłady 
Przetwórstwa Ziemniaczanego w Niechlowie. Na pewno mniej środków będzie na 
wspieranie przedsiębiorczości. 
 
Radny Kutzmann Maciej -  Czy Urząd  Pracy sam prowadzi politykę dotyczącą 
wsparcia ludzi powyżej 45 roku życia , bo co zrobić z grupą ludzi  młodych, których 
jest 56 % 
 
Murlik Barbara – Dyrektor PUP -  Z Funduszu Pracy PUP realizując zadania stara się  
tak te pieniądze kierować, aby każda grupa  otrzymała wsparcie. Pieniądze 
algorytmowe byłyby większym sposobem manewrowania ,lecz skoro jest ich tak mało  
to trudno wszystkich zaspokoić . Skoro ministerstwo skieruje środki celowe czyli   na 
bezrobotnych np. na grupę (45 lat i więcej) to ich nie można przydzielić dla grupy 
bezrobotnych młodych do 34 lat ,ponieważ  powiat będzie musiał na koniec roku 
zwrócić te środki. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – Mimo tego że w 2010r. było 7,5 mln zł  i tak na koniec 
roku jest  bezrobocie  aż 27 %  to środki już zostały podzielone, a w 2011 r środki  
obcięto więc jak z tego wybrnąć. Co PUP  z tym zrobi skoro środków braknie , czy 
PUP ma wpływ  i może zgłaszać wnioski by one byłyby sensowne i logiczne. 
 
Pani Murlik – Dyrektor PUP -  środki otrzymane z Ministerstwa nie przekładają się na 
wzrost efektu na  likwidacje bezrobocia. Dyrektorzy Urzędu Pracy województwa  
dolnośląskiego  spotykają się  co 3 miesiące na takich konwentach w ministerstwach 
i tam wszyscy zgłosili potrzeby na środki. Na ostatnim konwencie zadawane były 
pytania o dodatkowe środki i Pani Minister zadeklarowała ,że zostanie uruchomiona 
rezerwa,  z której powiat otrzyma 400.000 zł 
 
Radny Banasiewicz- Czy są pieniądze na szkolenia, kursy bezrobotnych ? 



 
Pani Murlik Barbara- Tak obecnie są  środki na szkolenia lecz nie jest ich dużo i nie 
każda osoba otrzyma skierowanie na szkolenie. Obecnie proponujemy szkolenia tym 
,którzy co najmniej 3 miesiące są zarejestrowane. Na dzisiaj pracodawca,  który 
otrzymał osobę bezrobotną  na dany okres  musi zatrudnić ją co najmniej na pół roku. 
 
Radna Ewa Kondracka – Kto może otrzymać stypendia  ? 
 
Pani Murlik- Dyrektor PUP- Osoby bezrobotne  o niskim dochodzie  bez kwalifikacji 
zawodowych mogą ubiegać się o stypendia  - jeżeli w okresie  6 miesięcy  
bezrobotny zarejestrowany podejmie dokształcanie. W tym roku z uwagi na to ,że 
środków jest tak mało  nie będzie takich form. 
 
Pan Jan Rewers – Kierownik Ośrodka Doradców Rolniczych w Górze-  Na ile osób 
zarejestrowanych bezrobotnych znalazło faktyczne  zatrudnienie? 
 
Pani Murlik – Dyrektor PUP-  Są przygotowane takie analizy lecz nie mam ich przy 
sobie,  ale jest to 30 % efektywności. 
 
Pan Przewodniczący Rady   podziękował Pani Murlik -Dyrektor PUP w Górze za 
przedstawienie wyczerpującej informacji w zakresie bezrobocia w gminie Wąsosz. 
 
Ad 6. Informacja Prezesa Dolnośląskiej Izby Rolniczej  o działalności na terenie 
gminy Wąsosz. 
 
 
Pan Przewodniczący Rady poinformował ,że Rada Miejska Wąsosza w swoim planie 
pracy na 2011r. uwzględniła temat  działalności Izb Rolniczych na terenie Gminy 
Wąsosz w tym celu wystąpił do Pana Leszka Grali – Prezesa Zarządu Izb Rolniczych 
we Wrocławiu o przygotowanie i przedstawienie tej informacji. 
Na dzisiejsze obrady przybyła Pani Małgorzata Franków – członek Zarządu DIR , 
która często bierze udział w programie rolniczym „Teraz wieś” 
Pani Małgorzata Franków – podziękowała w imieniu Prezesa Zarządu Pana Grali L. 
za zaproszenie. Przedstawiła sprawozdanie z działalności w III kadencji Powiatowej 
Rady DIR w kadencji 2007-2011  . W powiecie górowskim w radzie powiatowej IR 
działało  8 członków – przewodniczącym był Pan Kubczak Andrzej natomiast 
delegatem na Walne Zgromadzenie była Pani Ewa  Szymczykowska . 
Przedstawicielami z terenu gminy Wąsosz był Pan Kosowski Marian i Pan Machii 
Jarosław . Podstawą funkcjonowania   jest ustawa o izbach rolniczych . Teren 
powiatu obsługiwany jest przez biuro w Głogowie. Biuro powiatowe działało na rzecz 
rolnictwa i wsi na tym terenie, obsługiwało rolników w zakresie rolnictwa, a 
mianowicie sporządzania: analiz rynkowych , opinii prawnych o aktach prawnych , 
informacji dotyczących opłacalności produkcji rolniczej, rozwoju wsi , rynków rolnych i 
inne. Żadna z prowadzonej produkcji rolniczej nie jest opłacalna od wielu lat. Od 
trzech lat notuje się ciągle spadek cen żywca wieprzowego. Dopłaty dla rolników nie 
zrekompensowały ponoszonych  strat . Parytet dochodów ludności rolniczej  w 
stosunku do dochodów ludności pozarolniczej jest niekorzystny  i stanowi zaledwie 
30 %. Rada powiatowa odbyła 14 posiedzeń w temacie  : 
- usprawnienia rynków rolnych ,  
-omawianie ustawy paszowej, 
- gospodarka ziemią w zasobach skarbu państwa , 
- postępu wdrażania programu 2007-2013, 



-postęp w  wapnowaniu gleb 
- spotkania z instytucjami współdziałającymi z rolnikami i tak , Agencją 
Nieruchomości Rolnych , Agencją Rynku Rolnego, Dolnośląskim Ośrodkiem 
Doradztwa Rolniczego, Agencją Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, Stacją 
Chemiczno-Rolniczą i Spółdzielnią Mleczarską. 
W tym zakresie realizowana była zasada wymiany informacji pomiędzy izbą rolniczą, 
a agendami rządowymi. 
Przedstawiciele Izby uczestniczyli jako negocjatorzy w sporach między rolnikami, a 
kołami łowieckimi dotyczących wysokości odszkodowań za szkody  wyrządzone 
przez zwierzynę leśną . Wnioskowano o dokonanie zmian do rozporządzenia 
ministra w zakresie bezpieczeństwa i higieny pracy przy stosowaniu i 
magazynowaniu środków ochrony roślin. Wnioskowano o  możliwość zróżnicowania 
dopłat do paliwa rolniczego w zależności od profilu produkcji rolnej. Wnioskowano o 
przywrócenie punktów pomiarowych dla celów meteorologicznych. Wnioskowano 
również o zmiany dotyczące zmiany limitu powierzchni minimalnej dla młodych 
rolników przejmujących gospodarstwa rolne ubiegających się o dopłaty z PROWu . 
Wnioskowano o zmiany w przepisach prawnych, a mianowicie w : 
- ustawie o nieruchomościach rolnych ,  o ustroju rolnym, o możliwościach zalesienia 
innych gruntów niż użytki rolne, o zmiany w ubezpieczeniach majątkowych w 
rolnictwie. Przewodniczący Rady powiatowej DIR uczestniczył w posiedzeniach 
powiatowej Rady Zatrudnienia przy Urzędzie Pracy , w komisjach ds. przetargów na 
nieruchomościach SP, ds. szacowania szkód powodziowych i suszowych, ds  
scalania gruntów w Witoszycach i Chruścinie. Uczestniczyliśmy w szacowaniu szkód 
łowieckich, przedłużania umów dzierżawnych , składano wnioski o wydzielenie 
gruntów do sprzedaży rolnikom. Wspólnie z Radą  Powiatową DIR w Głogowie został  
złożony list otwarty do Premiera Rządu w sprawie  pomocy dla powodzian. W 2009r 
złożony był wniosek do Marszałka województwa dolnośląskiego w sprawie poprawy 
prac melioracyjnych i gospodarki wodnej. Górowska Rada Powiatowa DIR należała 
do aktywnych , była prowadzona współpraca z samorządami gmin i powiatu. W 
2008r.powiatowa rada  złożyła 2 wnioski do Powiatowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Górze o dofinansowanie zadań m.in. szkoleń, 
stosowanie środków ochrony roślin sprzętem naziemnym  oraz  dofinansowanie 
atestacji opryskiwaczy rolniczych. Wniosek w sprawie atestów do opryskiwaczy 
został dofinansowany  i 100 rolników z powiatu skorzystało  w tym 15 z terenu gminy 
Wąsosz. W trosce o ochronę środowiska  DIR występowała o dofinansowanie 
rolników przy wapnowaniu gleb i z WFOŚ i GR skorzystało 10 rolników z powiatu 
górowskiego, którzy otrzymali 800 t wapna nawozowego do wapnowania gleb . W 
2008r. odbyło się 6 szkoleń o charakterze powiatowym , w 2009  6 szkoleń i w 2010 
też 5 szkoleń w zakresie produkcji  i użytkowania pasz, hodowli bydła , prawidłowego 
wypełniania wniosków o dopłaty. Omawiany był kodeks dobrej praktyki rolniczej . 
Odbyło się spotkanie  z dyrektorem banku w sprawie możliwości zaciągania kredytów 
przez rolników oraz kierownictwem KRUSU w sprawie zmian w ustawie. 
Organizowane są również  seminaria na tematy rolnicze . W 2010r. odbyło się w 
Głogowie spotkanie rad powiatowych DIR ,Góry ,Głogowa i Polkowic  w sprawie 
przyszłej polityki rolnej po 2013r z udziałem posła na Sejm oraz władz dolnośląskich . 
Organizowano również wyjazdy szkoleniowe  na wystawę maszyn rolniczych w 
Bednarach oraz wystawę zwierząt hodowlanych w Piotrowicach. Biuro terenowe w 
Głogowie organizowało wyjazdy dzieci rolników na kolonie i zimowiska dlatego  
przyjmowało również wnioski na te wyjazdy, z których skorzystało 11 dzieci. 
Działalność Izby Rolniczej na danym terenie w dużej mierze zależy od  
przedstawicieli z terenu gminy , którzy powinni również współpracować z 
samorządem gminnym. Braliśmy udział w dożynkach powiatowych, konkursach na 



wypieki i potrawy wielkanocne –kosz wielkanocny, konkurs rękodzieła i sztuki 
ludowej .  IR bardziej powinna współpracować z samorządami gminnymi .Obecnie 
kończy się kadencja DIR i z terenu Gminy Wąsosz będą wybierane 2 osoby jako 
przedstawiciele IR. Izba nie ma żadnych instrumentów do kształtowania polityki rolnej 
, jest tylko instytucją opiniodawczą ,z którą instytucje państwowe się nie liczą, 
Pani Małgorzata  Franków poinformowała zebranych ,że jako członek Zarządu była 
oddelegowana do komisji, która opracowywała zmiany w ustawach , i praca w tym 
zakresie wymagała poświęcenia czasu i wiedzy, aby przeanalizować propozycję 
zmian  , ale najczęściej przy  uchwalaniu ustaw czy też ich zmian przez Sejm 
propozycje Izby Rolniczej w ogóle nie były brane pod uwagę. Następnie Pani 
Franków przedstawiła działalność Zarządu DIR. 
Prowadzone były dziania dotyczące poprawy bytu rolników. Szczególnym 
utrudnieniem była powódź, która wyrządziła ogromne szkody . Poszkodowani rolnicy 
otrzymywali  nieodpłatnie  porady prawne. Zarząd DIR wydał 9 opinii dotyczących 
sprzedaży nieruchomości rolnych na łączny areał 2 283 ha , 1 opinie pozytywną na 
dzierżawę areał 562 ha, 7 opinii pozytywnych  na sprzedaż ziemi dla cudzoziemców 
na łączną powierzchnię 150 ha. Uczestniczono w opiniowaniu  128 opinii odnośnie 
zmiany przeznaczenia gruntów rolnych 1409 ha ,na cele nie rolnicze i leśne na 
łączna powierzchnię 91 ha. Ponadto wydano 3 opinie na przedłużenia umów 
dzierżawy dla kół łowieckich. Na cele statutowe DIR przekazana została 
nieruchomość przy ul. Wiejskiej 15 ,i w tym roku będzie przeniesione biuro DIR. 
Na przełomie maja i czerwca  nastąpiła powódź i DIR włączyła się w akcję 
powodziową. Mieszkańcy 56 gmin zostali dotknięci klęską powodzi . Zgłosiło się dużo 
darczyńców dla rolników poszkodowanych gdzie udzielano wszelkiej pomocy i 
finansowej i rzeczowej. W sierpniu znowu rzeki wylały i rolnicy też zostali zalani gdzie 
DIR zakupił kręgi betonowe  do pomocy przy odwodnieniu. DIR współpracuje z 
innymi podmiotami w organizowaniu  wystawy zwierząt hodowlanych w Piotrowicach. 
DIR pomagała również w sprawach dotyczących sprzedaży porośniętego zboża. 
Najważniejsza działalnością samorządu rolniczego jest pomoc dla rolników. W 
dużym stopniu pomagamy rolnikom poprzez prawnika ,który ukierunkowuje ich 
działania. Wystąpiliśmy do Krajowej Rady o  wstrzymanie sprzedaży gruntów wraz z 
dzierżawcą .Wnioskowaliśmy o pomoc rolnikom, których sprzęt i maszyny zostały 
zniszczone przy powodzi. Interweniowaliśmy o naprawę dróg uszkodzonych przez 
powódź. Interweniowaliśmy w sprawie zatrudniania cudzoziemców w 
gospodarstwach rolnych. 
 
 
Radny – Jacek Chorostkowski-  jestem pod wielkim wrażeniem , tego co tutaj 
usłyszałem bo te 2 % które wpływa do Izb Rolniczych od naszego podatku rolnego 
Gminy Wąsosz jest to kwota około 12.000 czy 14.000 zł to ma się ni jak  do tej 
działalności. Ta działalność IR nie przekłada się w żaden sposób na Gminę Wąsosz 
ponieważ jako rolnik skorzystałem z porady radcy prawnego ,który odesłał mnie do 
innego radcy , następnie drugi odesłał mnie do następnego i tak się skończyła 
pomoc prawna,  a występowałem z Agencją i do sądu. Natomiast do sądu 
apelacyjnego występowałem już sam. Znam wielu rolników ,którzy chcieli skorzystać 
z pomocy prawnika i też tej pomocy  nie uzyskali dlatego śmiem twierdzić ,że nie 
można liczyć na IR. Izba Rolnicza szkodzi rolnikom  gdzie członek Izby bazuje na 
Agencji Nieruchomości Rolnych  jesteście usłużni bo dla przykładu podam scalanie 
gruntów w Witoszycach gdzie znika gospodarstwo rolne . Agencja jako instytucja 
państwowa  działa na szkodę rolnika .Mieszkam w obrębie Zbaków Górny gdzie 
planowane jest scalenie gruntów i Agencja  szybko wysprzedaje swoje działki nawet 
0,20 ha za śmieszne pieniądze 8 tys. zł za 1ha , za przyzwoleniem Izby Rolniczej 



żeby nie weszło to do scalenia gruntów. Drugą taką instytucją ,która działa na szkodę 
rolnika są Lasy Państwowe, które nie napuszczają bobrów żeby budowały żeremie to 
celowo znam pilarzy, którzy otrzymali polecenie, aby ścieli tyle drzew w celu 
zablokowania odpływu kanałów leśnych   jako zabezpieczenie pożarowe i  poidła dla 
zwierząt , a rolnicy  wkoło  topią się . I co Izba o tym nie wie?. Dlaczego Izba nie 
monituje przy szkodach łowieckich  nie naliczany jest VAT, a przecież to 7 % . Drugi 
paradoks  to to, że osoby, które polują  są w komisjach i przyjeżdżają sami na 
szacowanie szkód, a więc szkody nie są sprawiedliwie naliczone. Izba winna  
próbować to zmienić. Najważniejszym  działaniem IR powinna być skuteczność , a 
tutaj nie ma żadnej skuteczności , a odzwierciedleniem tego jest to ,że na dwa 
mandaty w Gminie Wąsosz na kolejną kadencję zgłosił się tylko jeden kandydat. 
Zainteresowanie jest „żadne” bo nie ma żadnego przełożenia. Już dwa lata temu 
próbowaliśmy zapraszać do współpracy lecz Izba tego nie zrealizowała, a obecne 
wystąpienie odbieram jako wystąpienie propagandowe przed wyborami. 
 
Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza – jako Burmistrz Gminy Wąsosz od 
czasu objęcia stanowiska nie spotkałem się z żadną współpracą z Izbami Rolniczymi. 
Czy może pani powiedzieć naszym rolnikom co za 20.000 zł z Gminy Wąsosz Izba 
zrobiła na tym terenie. Łącząc wszystkie składki poszczególnych gmin to jaki jest 
budżet i  co z niego zrobiono dla Wąsosza. Sama Pani stwierdziła ,że nie macie 
przebicia na szczeblach wyższych, że wypracowywane opinie i wnioski nie są brane 
pod uwagę.  W styczniu tego roku  w Gminie mieliśmy powódź nikt z Izb Rolniczych 
nie zainteresował się ,nie przyjechał ,ani też nie zadzwonił,  aby pomóc rolnikom więc 
o jakiej współpracy z samorządem gminnym tutaj mówimy. Czy ktoś z rolników z 
terenu Gminy zyskał jakąkolwiek pomoc ? 
 
Pani Małgorzata Franków- Członek Zarządu DIR – 
Jeżeli chodzi o Witoszyce to sama interweniowałam w tej sprawie lecz Agencja 
odmówiła nam  jakiejkolwiek informacji. Sama Agencja zrobiła to po kryjomu. 
Jeżeli chodzi o pomoc prawna to mecenas nie pisze pozwów lecz wskazuje do jakich  
instytucji ma się udać i jak załatwiać. Od 2007r. walczę o sprawy melioracyjne z 
Dolnośląskim Zarządem Melioracji Wodnych. Sprawę, którą przedstawił Pan 
Burmistrz to wszystko zależy od przedstawicieli Izb Rolniczych jacy są operatywni , a 
oni właściwie winni współpracować z Radą Gminy i Burmistrzem ,aby wspólnie 
działać podejmować różne inicjatywy. Jeżeli chodzi o budżet DIR to jest on około 
2mln zł  gdzie zatrudnionych jest 17 osób i nie jest to budżet duży i zabezpieczający 
potrzeby Izby. 
 
Pan Jan Rewers – kierownik Biura Powiatowego ODR w Górze -. Faktycznie Izby 
Rolnicze nie pojawiły się u władz samorządowych, ale działalność Izb  jest 
szczególnie opiniodawcza i nie wiele można tutaj zrobić. Zamiary i działania IR były 
lecz nie ich wina ,że zostało to utrącone na szczeblach wyższych. Tak po prostu jest 
z opiniami ,że nie są wiążące. 
 
Pan Burmistrz – sama Pani Franków stwierdziła ,że Izba nie ma żadnych mocy  
decyzyjnych i ze zdaniem Izby inne instytucje się nie liczą ,  dlatego grupa Wójtów i 
Burmistrzów podpisała się pod wnioskiem o rozwiązanie tego podmiotu. 
 
 
Przerwa w obradach 12.00 – 12.15 
 
 



 
Ad 7. Informacja z przeprowadzonych wyborów do samorządów mieszkańców 

wsi w gminie Wąsosz. 

 

Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że informację z 

przeprowadzonych wyborów do samorządów mieszkańców wsi w gminie Wąsosz 

przedstawił pan Burmistrz w punkcie 4 porządku obrad. 

 

Ponadto Pan Przewodniczący Rady poinformował zebranych ,że w związku z tym ,że 

zakończyła się kadencja sołtysów 2007-2011  i część z sołtysów zakończyła 

pełnienie tej funkcji  Burmistrz wraz z Przewodniczącym wręczy podziękowania tym  

sołtysom którzy przybyli na V sesję. Pan Przewodniczący  odczytał podziękowania 

dla następujących sołtysów : Soja Bożena- Czarnoborsko,  Wiktoria Kowalczuk – 

Gola W. Górka W., Jenda Iwona – Rudna Wielka , Bielecka Renata – Świniary, 

Jadwiga Szabelkowska _ Wodniki,  Małgorzata Kopij – Bełcz Mały, Paszkowski 

Czesław- Zbaków Górny, Rojda Andrzej- Cieszkowice, Ankutowicz Stanisław- 

Czeladź Wielka, Wojlekun Stanisław- Dochowa,  Grygowski Krzysztof- Kąkolno, 

Jurków Leszek – Rudna Mała i najdłużej pełniącego funkcję sołtysa przez 32 lata 

Pana Władysława Chorostkowskiego z Wikliny. 

 

Ad 8. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Wąsosz na lata 2011-2022. 

 

Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Pani Jadwidze 

Rodzewicz – skarbnik Gminy  ,która omówiła projekt dotyczący wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Wąsosz na 2011-2022 wraz z propozycja zmian budżetu gminy na 

2011r. ze względu na to ,że te dwie uchwały są zależne od siebie. Proponuje się 

zwiększyć dochody i wydatki w kwocie 12.785 zł  z tym ,że dochody zwiększamy z 

następujących tytułów :  darowizna pieniężna z Chemeko-System w kwocie 1000 zł 

na zakup projektora do świetlicy terapeutycznej w Wąsoszu ,ale gmina sfinansowała 

w całości ten zakup  bo on kosztował 2000 zł . Zwiększamy również wpłaty funduszu 

alimentacyjnego na kwotę 5779 zł ponieważ część alimentów ściąga komornik, a 

część wpłacają dłużnicy należne alimenty wcześniej już wypłacone. Wprowadzamy 

odszkodowanie od ubezpieczyciela z tytułu  uszkodzenia solaru ulicznego, wpłaty z 

opłaty produktowej i opłat za korzystanie ze środowiska jest to znaczna kwota i 



wprowadzamy 70.000 zł . Jednostki ,które wpłacają te kwoty do Urzędu 

Marszałkowskiego i 50 %  z tej kwoty  trafia do budżetu Gminy,  40 % zostaje w 

Urzędzie Marszałkowskim ,a 10 % trafia do budżetu powiatu. Na wniosek Gimnazjum 

wprowadzamy środki  na dotacje  na realizację  zadania dotyczącego dożywiania 

uczniów  8.000 zł w tej chwili na to zadanie łącznie w budżecie jest 64.000 zł    a 

ostateczna kwota będzie wynosiła 95.000 zł . Dotacja  druga dotyczy środków na 

narodowy spis powszechny ludności i mieszkań w kwocie 10.668 zł. Zmniejszamy 

dochody  na zasiłki i pomoc w naturze 25.000 zł ,  zasiłki stałe  w kwocie 21.000 zł  

i część subwencji oświatowej ogólnej 41.000 zł. Planujemy przenieść środki z  działu 

919  bo RIO  zaproponowało ,że winny one być zakwalifikowane zgodnie z rodzajem 

zadań na które są przeznaczane  ,  dlatego z tego rozdziału przenosimy  środki na 

budowę kanalizacji w Wąsoszu , budowę i naprawę przepustów drogowych, budowę-

zwrot kosztów przydomowych oczyszczalni ścieków, zakup pojemników do 

segregacji odpadów, rekultywację wysypiska śmieci we Wrzącej Śląskiej oraz 

odwodnienie dróg gminnych. Proponujemy również wprowadzenie zadania  tj. zakup 

i montaż wiat przystankowych na kwotę 10.000 zł   dla wsi Lubiel – koło bloków i  dla 

wsi Ostrawa. Zwiększamy wydatki dla Izb Rolniczych 1400 zł, zwiększamy wydatki 

na wynagrodzenia i pochodne w OPS w związku z zatrudnieniem pracownika na 3 

miesiące. Po analizie budżetu szkół środki z wynagrodzeń i pochodnych przyjęte były 

do projektu budżetu  podwyżki od początku roku zarówno dla administracji i obsługi 

oraz dla nauczycieli. Podwyżka dla administracji i obsługi planowana jest od miesiąca 

maja  natomiast dla nauczycieli od miesiąca września w wysokości 7 %  dlatego 

powstały oszczędności, ale  zaistniała konieczność na podstawie ugody Sądowej 

wypłaty odszkodowania dla ucznia ze szkoły  podstawowej w Pobielu   , który  uległ 

wypadkowi 10 lat wcześniej bo został uderzony kijem do gry w palanta w głowę  na 

lekcji wychowania fizycznego . Skutkiem tego uderzenia  jest choroba ,która nie 

pozwala na zatrudnienie i uczeń ten w tym roku złożył pozew do sądu ubiegając się o 

odszkodowanie oraz rentę do końca swojego życia oraz dodatek dla  swojego 

opiekuna. W wyniku  tego porozumienia  została zawarta ugoda , która opiewa 

odszkodowanie  w wysokości 60.000 zł płatnego w dwóch ratach gdzie pierwszą 

należy uiścić do 02 kwietnia 2011r natomiast kolejną do września 2011r. 

Środki zabezpieczone na rekultywację  wysypiska śmieci we Wrzącej Śląskiej w 

wysokości 200 .000 zł przenosimy na budownictwo mieszkaniowe 80.000 zł, remonty 

dróg 80.000 zł i remonty świetlic 40.000 zł. 



Ponadto mam prośbę  ponieważ jest to sprawa z dnia dzisiejszego z rana  a 

mianowicie otrzymaliśmy pismo z wyliczeniem wieczystego użytkowania gruntu 

Respomu  kwotę  4.200 zł  ponadto prawie 1000 zł  płacimy za grunty już 

wcześniejsze, które gmina ma w wieczystym użytkowaniu. Gmina w budżecie ma 

zabezpieczone na to zadanie tylko 4000 zł dlatego proszę państwa o zmianę 

przeniesienia środków w gospodarce mieszkaniowej na opłaty na rzecz starostwa 

powiatowego w kwocie 1283 zł bo tyle nam brakuje. 

 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna stwierdziła 

Pani Agnieszka Ajchenlaub. 

 

Radny Maciej Kutzmann – zapytał czy  uchwała  budżetowa nie powinna być podjęta 

wcześniej przed  prognozą finansową ? 

 

Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik wyjaśniła ,że w pierwszej kolejności przyjmuje 

się uchwałę  o prognozie finansowej natomiast później wprowadza się zmiany do 

budżetu.   

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Wąsosz na lata 2011-2022. 

                                                        Uchwała Nr V/36/11 to zał. nr 7. 

 

 

 

Ad 9. Podjęcie   uchwały w sprawie zmiany  budżetu gminy Wąsosz na 2011r. 

 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził ,że Pani Skarbnik Gminy omówiła proponowane 

zmiany do budżetu w punkcie AD 8. dlatego  przystąpił do procedury  uchwalania 

tych zmian. 

Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza 15 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany 

budżetu gminy Wąsosz na 2011r. 

                                                    Uchwała Nr V/37/11 to zał. nr  8. 



 

Ad. 10.Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 

2012. 

Projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego przedstawił  Pan Zbigniew Stuczyk 

Burmistrz. Poinformował ,że  ustawa o funduszu sołeckim mówi o tym ,że Rada 

Gminy w terminie do 31 marca 2011r. może podjąć uchwałę o utworzeniu takiego 

funduszu sołeckiego na 2012r.Przygotowany projekt uchwały nie wyraża zgody na 

wyodrębnienie takiego funduszu sołeckiego . 

W roku poprzednim takiego funduszu nie tworzyliśmy ,a mimo wszystko sołectwa, 

przez ostatnie lata korzystały z innej formy finansowania niż fundusz sołecki , Nie 

znam przypadku, w którym wieś zwróciła się o pomoc, żeby takiej pomocy  nie 

otrzymała . Patrząc na fundusz sołecki jaki przypadałby na poszczególne wsie,  to 

wszystkie wsie ,które otrzymały środki w ostatnich latach,  wielokrotnie przekraczały 

ten fundusz np. Lubiel , Pobiel, Kowalowo, Wrząca Śląska 

Przedstawię kwoty ewentualnego  funduszu sołeckiego na poszczególne wsie ; 

Baranowice – 6,500zł , Bartków 6.000 zł, Bełcz Mały,9000 zł, Bełcz Górny 7.000 zł, 

Cieszkowice-10.000 zł, Chocieborowice-10.000 zł, Czeladź Wielka- 13,000 zł 

Czarnoborsko-8,500zł, Dochowa-8000zł , Drozdowice Małe- 6,500 zł , Drozdowice 

Wielkie-8.300 zł,  Gola W. + Górka W. – 11.500 zł , Kąkolno- 5.500 zł, Kowalowo-

7,500zł , Kamień Górowski- 11.700 zł, Lechitów- 7000zł , Lubiel- 13.000 zł, Ługi 

Uniesławice -8.000 zł, Ostrawa- 5000 zł , Płoski- 9.500 zł , Pobiel- 17.000 zł, Rudna 

Mała -7000zł , Rudna Wielka- 8.800 zł, Sułów Wielki- 7000 zł, Świniary- 9.200 zł, 

Wiewierz- 9.800 zł , Wiklina- 7.400 zł , Wodniki- 7.500 zł , Wrząca Śląska- 8.000 zł, 

Wrząca Wielka- 6.600 zł, Zbaków Dolny- 6.300 zł, Zbaków Górny-7.600 zł, 

W roku budżetowym nie wiele można za te pieniążki zrobić. 

 

Pani Agnieszka Ajchenlaub Przewodnicząca Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia 

Komunalnego pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały stwierdzając ,że komisja 

nie popiera utworzenia takiego funduszu. 

 

Radny Maciej Kutzman-  nawiążę do argumentów tych osób, które są przeciwne 

temu funduszowi ,a następnie  wykażę argumenty za utworzeniem tego funduszu. 

Na pewno warto jest zrobić coś dużego co długo trwa w 2-3 miejscowościach i z 

czego mieszkańcy będą się cieszyli , ale w  okresie  czterech lat  można zrobić  tylko 

w 12 miejscowościach, a  sołectw  na terenie gminy jest 32. Idąc takim tokiem 



myślenia większość sołectw nie skorzysta choć wsie  mogą występować o drobne 

sprawy i Burmistrz też pomaga,  i to wsie doceniły bo wynikiem tego były wybory. 

Kolejnym punktem jest to ,że  kwota 270.000 zł w łącznej sumie tego funduszu  nie 

wystarczy np. na wodociągowanie wsi Ostrawa , które kosztować miało 5.000.000, a 

ostatecznie w przetargu będzie za 1.5 mln zł , a wiec w budżecie zostaje trochę 

pieniędzy, by zrobić coś  w innych wsiach. .Chciałbym zdementować informację ,że 

fundusz sołecki nie został utworzony bo przecież rada  podejmuje  uchwałę co roku i 

dopiero wówczas Pan Burmistrz z Panią skarbnik wyliczają te kwoty i środki muszą 

się znaleźć . Gdybyśmy utworzyli fundusz sołecki na kwotę 270.000 zł to z budżetu 

państwa otrzymalibyśmy dodatkowo 20 % , a z wyliczenia mojego wynika ,że to 

byłaby kwota  55 .000 zł . Mój szwagier Darek Broniewicz wybrany został sołtysem 

wsi Gola W.+Górka W. otrzymał informacje , że wieś otrzyma fundusz sołecki. Jest 

napisane ,że należy dbać o wizerunek wioski o porządek, a on nie ma żadnych 

funduszy. Nowy sołtys chce działać, chce  coś zrobić  ale nie ma pieniędzy. Otrzymał 

dietę na jego konto w wysokości 4 zł to co za te pieniądze można zrobić . 

Poszczególni sołtysi wiedzą ile otrzymali pieniędzy i też na pewno to nie wystarcza. 

 

Pani skarbnik – wyjaśniła ,że dieta  4 zł wynika z tego ,że  nowy sołtys pełnił swoją 

funkcję przez 1 dzień dlatego tylko 4 zł bo liczy się  wynagrodzenie proporcjonalnie 

do pełnienia funkcji i gdyby urzędował cały miesiąc to otrzymałby całą kwotę. 

 

Pan radny Maciej Kutzmann- jednym z najważniejszych argumentów za utworzeniem 

funduszu sołeckiego  jest to ,że kończy się tutaj demokracja ponieważ 

przeprowadzone były wybory sołtysów i rad sołeckich było wiele emocji i ci  

mieszkańcy liczą na to ,że nowi sołtysi coś zrobią , że coś się zmieni w ich wsiach. 

Sołtys nie ma  innych środków i co może  zrobić w tej wsi. Do takich spraw jak 

utrzymanie porządku na wsi sołtysi winni mieć chociaż drobne fundusze by nie 

zgłaszać  załatania dziury w drodze czy drobnej innej naprawy. Uważam ,że sama 

frekwencja na wyborach sołtysów świadczy o tym ,że ludzie nie są zainteresowani bo 

i tak nic się nie zmieni. Uważam ,że gdyby mieszkańcy brali udział w życiu 

społecznym  to ten kraj by się sukcesywnie zmieniał. Pan Burmistrz w swoim 

wystąpieniu dziękował za wybór i współpracę , ale też deklarował dalszą pomoc 

szczególnie dla środowiska wiejskiego dlatego w przypadku nie podjęcia uchwały 

przez Radę proszę sołtysów i rady sołeckie o występowanie z różnymi inicjatywami  

do Burmistrza  to na pewno będzie możliwość poprawiania wizerunków 



poszczególnych wsi. Mam nadzieję ,że pan Burmistrz nadal będzie  wspierał tych , 

którzy chcą coś zrobić . Te 270.000 zł  to stanowi 1,2 % ogólnego budżetu gminy i 

proszę sołtysów o działania, dajmy ludziom trochę tej władzy. 

Takiego funduszu w Gminie Wąsosz nie było natomiast były wcześniej inne fundusze 

lecz inaczej rozliczane. Uważam ,że skarbnicy mają na pewno przekonanie ,że  

tworzenie takiego funduszu wprowadzi utrudnienia w jego rozliczaniu lecz moim 

zdaniem warto dać szanse dla mieszkańców by mogli się wykazać. Warto chociaż 

raz utworzyć taki fundusz by się przekonać. Z góry nie można zakładać ,że nic się 

nie zrobi z tych środków. Gdyby się okazało ,że to nie wypali to jestem w stanie 

publicznie na sesji przyznać się do błędu i powiedzieć ,że nie miałem racji. 

 

Pani Jadwiga Rodzewicz- stwierdziła ,że nie widzi żadnego problemu z rozliczeniem 

tych środków. 

 

Pan Zbigniew Stuczyk -Burmistrz –to ,że frekwencja na wyborach jest taka, a nie 

inna to media ciągle namawiają , żeby brać udział w wyborach , żeby działać brać 

sprawy w swoje ręce bo wtedy można coś zmienić. 

Pan radny Kutzmann jest młodym radnym i nie może wszystkiego wiedzieć,  a 

mówiąc o  wodociągowaniu w Ostrawie  mówił pan o Bartkowie –Ługach-

Uniesławicach  bo dopiero w tym roku zleciliśmy dokumentację w budżecie na 

wodociągowanie Ostrawy gdzie dla 4 mieszkańców należy wydać 900.000 zł  i to są 

duże pieniądze. Musimy cofnąć się do tego jak konstruowany jest budżet bo łatwo 

rzucać takie słowa niczym nie poparte. 

Przy opracowaniu budżetu wraz z Panią skarbnik w pierwszej kolejności określamy 

dochody  i przechodząc do wydatków zabezpieczamy środki na utrzymanie bieżące: 

oświata , zakłady budżetowe, OPS, Urząd,  a następnie inwestycje  bo to stanowi 

całość. Obecnie budżet  jest uchwalony i przy utworzeniu funduszu sołeckiego w dniu 

dzisiejszym  należy zabezpieczyć 270 .000 zł tzn . zrezygnować z jakiegoś wydatku i 

nie będą to  środki z oświaty, Urzędu, OPS czy też zakładów budżetowych, a 

najprawdopodobniej byłyby to środki z inwestycji . Jest to  trudne by wystąpić 

gdziekolwiek  o środki na wsparcie zadania bo należy wykazać 20 % środków 

własnych, a pokazując 0 nie ma z kim i o czym rozmawiać. Następnie nie można do 

ogólnego budżetu 20 mln zł  przedkładać i wyliczać, że 270.000 zł  stanowi 1,2 % 

całości bo przecież część środków  to środki z budżetu państwa tj 8 mln zł na oświatę 

i one należą się oświacie , OPS to kolejne  rządowe pieniądze 5 mln. zł z budżetu 



państwa , następnie zakłady budżetowe również  i jeżeli już to należy 270.000 zł 

porównywać do  dochodów własnych , ale  z tych dochodów własnych należy  też 

najpierw odjąć ponad 1mln zł które jesteśmy zobowiązani dołożyć oprócz subwencji 

oświatowej do naszej oświaty. Na inwestycje pozostaje 1,5 mln zł i do tej kwoty 

można porównywać te 270.000 jako fundusz sołecki. 

Rozumiem sołtysów ,że chcą zrobić coś w swoich wsiach , ale cóż można zrobić za 

średnio 6 tys. zł w roku, dwa festyny . Fundusz sołecki byłby i każda wieś może 

spożytkować środki w różny sposób , ale czy to zaspokoi potrzeby wszystkich ? 

 

Pani Kornelia  Baran – sołtys wsi Lubiel – uważam ,że nie są to takie środki, a z 

ludźmi współpracuje się rożnie , najwięcej patrzą na ręce sołtysowi ile on to skorzysta 

dla siebie. Ludzie nie są zainteresowani pomocą  najlepiej jakby wszystko zrobił 

sołtys, a przecież tak się nie da. 

 

Pan Broniewicz Dariusz – sołtys wsi Gola W. Górka W.  – rozpoczynając 2012r. 

gdybym miał fundusz sołecki to łatwiej byłoby mi działać i ustalić z mieszkańcami co 

będziemy realizować, a potrzeb w naszych wsiach jest dużo bo są zaniedbania od 

wielu lat i np. nasza świetlica jest w bardzo złym stanie technicznym i sam Burmistrz 

powiedział ,że nie opłaca się ją remontować skoro spotykamy się w niej raz w roku i 

to była prawda . Obecnie czasy się zmieniły i zamierzamy się  spotykać i  świetlicę 

będziemy potrzebować, chcemy by u nas coś się działo. Widzimy potrzebę zrobienia 

boiska dla dzieci i wiele innych spraw. Burmistrz deklaruje pomoc dla wsi, ale 

dlaczego sołtys ma zabiegać o pieniądze u Burmistrza skoro może je mieć na 

funduszu , którym dysponować mogą mieszkańcy. Fundusz sołecki mógłby być  na 

utrzymanie  świetlicy, a wybudować ją można ze środków Unijnych. 

 

Pan Zbigniew Stuczyk Burmistrz- Na terenie gminy jest kilka świetlic ,które działają  i 

są wykorzystywane przez mieszkańców Pobiel, Płoski ,Lubiel, Cieszkowice pozostałe 

świetlice naprawdę stoją i straszą bo nic tam się nie dzieje, i aby je wyremontować 

potrzeba dużo środków, których nie mamy. 

 

Pan Henryk Sowa- sołtys wsi Rudna Wielka- wszystko zależy od mieszkańców . W 

Rudnej Wielkiej jest ładna świetlica odremontowana  i kosztowało to dużo z budżetu 

Gminy, ale od 2 lat tam nic się nie dzieje .  Świetlicą zarządza Koło Gospodyń, ale co 

z tego jak nie chcą jej udostępniać mieszkańcom. Obecnie chcemy by tam się coś 



działo  dlaczego jedna grupa ma korzystać . Będziemy organizować zebranie 

wiejskie, aby to zmienić niech wszyscy się wypowiedzą i zdecydują  

 

Pan Burmistrz-  Chcę odpowiedzieć Panu Broniewiczowi  w sprawie pozyskiwania 

środków. Środki unijne w województwie dolnośląskim są już wykorzystane. Niestety 

samorządy znalazły się w trudnej sytuacji ,bo niektóre zadłużyły się powyżej progu tj. 

60 % choć Gmina Wąsosz ma  tylko 17 % zadłużenia. Gmina Wąsosz czeka 

łaskawie na środki w wysokości 700.000 zł jako zwrot  za oczyszczalnię ścieków 

,która już  funkcjonuje od 2 lat w kwocie 253.000 zł , na 400.000 zł  na Dom Kultury , 

który też już funkcjonuje, a resztę na parking w Drozdowicach .Procedury na 

pozyskiwanie środków unijnych są  trudne i długoterminowe, i nie jest wina Gminy  

bo my zrobiliśmy wszystko co od nas wymagano, ale  na pieniądze czekamy. 

Sytuacja finansowa w kraju jest bardzo trudna i dla samorządów nadchodzą trudne 

czasy. Każdy ma możliwość szukania możliwości na pozyskiwanie środków z 

zewnątrz poprzez stowarzyszenia, fundacje, ale należy się zaangażować, przecież 

wielu kandydujących obiecywało też wiele rzeczy , ale rzeczywistość jest inna. Nie 

łatwo coś zrobić  ,ale trzeba umieć się znaleźć w dzisiejszych czasach i w gąszczu 

przepisów ,które należy spełnić. Jako Burmistrz nigdy nie  będę do czegoś ludzi 

zmuszał czy też namawiał bo nie uprawiam takiej polityki by jeździć po radnych i 

nakłaniać do takiego, a nie innego głosowania. Jeżeli Rada zdecyduje o utworzeniu 

funduszu sołeckiego to pozostaje mi to uszanować i realizować choć  mam inne 

zdanie. Sytuacja Gminy Wąsosz jest dobra i nic nam nie grozi bo  zadłużenie jest w 

wysokości 17 % i jestem z tego dumny. Jako gospodarz tej gminy nie porywam się 

na wszystko bo znam nasze możliwości finansowe , a przecież też proponowano  

nam środki na budowę basenu w Wąsoszu , lecz wybudować można ale ,kto go 

później utrzyma. Nie jest to takie proste. Dobrze się dzieje  i należy to podkreślić ,że 

wprowadzamy do dochodów środki , a  do  końca lipca 1.040.000 zł będzie to kwota  

z istniejącego składowiska w Rudnej Wielkiej, a przecież wcześniej………- nie 

dokończę tego zdania stwierdził Burmistrz. 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

Rady. 

Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za”  i 1 głosie „przeciw” , 0 głosów 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę w sprawie  funduszu sołeckiego na rok 

budżetowy 2012. 



                                                  Uchwała Nr V/38/11 to zał. nr  9. 

 

Ad 11.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania 

dotacji celowej na dofinansowanie realizacji przydomowych oczyszczalni 

ścieków przez mieszkańców gminy Wąsosz. 

 

Pan Burmistrz  poinformował ,że w 2009r. pozwolono Gminie dofinansowywać 

budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, natomiast w 2010r już nie . Obecnie 

zmieniły się przepisy i nadal istnieje taka możliwość , dlatego przygotowano projekt 

uchwały  w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie 

realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków przez mieszkańców gminy Wąsosz. 

Dotacja dotyczy osób fizycznych i  wyniesie  35 %  wydatków poniesionych na 

budowę . Istnieje możliwość dofinansowywania oczyszczalni wybudowanych w 

2010r. 

 

Obrady opuściła Bogusława Lorenc  o godz.13.30  Na Sali obrad pozostało 14 

radnych. 

 

Pani Agnieszka Ajchenlaub przewodnicząca Komisji  poinformowała ,że opinia 

Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego była jednomyślnie- pozytywna do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Pan Jacek  Chorostkowski przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

poinformował ,że opinia komisji jest też pozytywna . 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie  określenia 

zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie realizacji 

przydomowych oczyszczalni ścieków przez mieszkańców gminy Wąsosz. 

                                                  Uchwała Nr V/39/11 to zał. nr  10. 

 

 

Ad 12.Informacje Przewodniczącego Rady. 



Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący Rady odczytał pismo  dotyczące kontroli 

transportu kruszywa przez teren Gminy Wąsosz. 

Ad 13.Odpowiedzi na interpelacje. 

Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza – odpowiedział na zgłoszone 

interpelacje ustnie  choć  radni , którzy je zgłaszali otrzymają odpowiedzi pisemne. 

 

Interpelacja Radnej Lorenc dotycząca naprawy drogi Powiatowej  zostanie 

przekazana do realizacji dla Powiatowego Zarządu Dróg w Górze. 

 

Interpelacja radnego Kutzmanna dotycząca wycinki drzew w Chocieborowicach 

zostanie załatwiona poprzez posprzątanie gałęzi po wycince drzew , którą  

wykonywała ekipa  OSP czyli strażacy ochotnicy i nie mam możliwości aby ich 

ukarać , ale przepraszam mieszkańców za ten stan rzeczy , a gałęzie na pewno 

zostaną usunięte w najbliższym czasie przez zakład budżetowy. 

Interpelacja dotycząca naprawy dróg to Gmina ma pewność ,że frez do utwardzenia 

dróg otrzymamy lecz nie umiem odpowiedzieć kiedy i czy wystarczy na wszystkie 

zgłaszane potrzeby. Planujemy utwardzić drogę w Chicieborowicach , Goli W. 

Cieszkowicach. 

Zapytanie dotyczące współpracy z Meerlo – Wanssum wygląda to tak ,że Gmina 

zakończyła współprace z tą holenderską gminą ponieważ ona została podzielona i 

dołączona do dwóch innych gmin Horst i Wenrajd, choć burmistrzowie tych gmin 

chcą się ze mną spotkać w sprawie możliwości współpracy. Należy podkreślić ,że 

każda współpraca to koszty w budżecie. Istnieje do dzisiaj wymiana dzieci z tej gminy 

w Holandii poprzez rodziny zaprzyjaźnione w naszej gminie. Współpracowaliśmy też 

z Włochami gdzie korzystały dzieci i młodzież z gimnazjum w Wąsoszu – jako 

wymiana. Współpracujemy z  Litwą poprzez  dzieci -małych sportowców 

spotykających się w Olejnicy. Uważam, że na razie współpraca z tymi dwoma krajami 

wystarczy. 

 

Interpelacja dotycząca ustawienia pojemnika do segregacji szkła w Cieszkowicach 

będzie zrealizowana ponieważ jest taki i zostanie przez Samorządowy  Zakład 

Budżetowy dostarczony. 

Ad 14.Wolne głosy i wnioski. 

 



Pan radny Maciej Kutzmann- oferuje swoją pomoc  w nawiązaniu  współpracy z 

Francją  bo to przede wszystkim też promocja naszej Gminy . 

 

Pani radna Łuczyńska Jadwiga- podziękowała Burmistrzowi w imieniu własnym , 

Pani sołtys i mieszkańców wsi Lubiel  za sfinansowanie teatrzyku dla dzieci 

organizowanego na świetlicy w Lubielu. Ponadto podziękowała Panu Erykowi 

Aleksandrowiczowi – Dyrektorowi ZPK w Wąsoszu za prowadzenie  tej imprezy w 

Lubielu. 

 

Radny Jacek Chorostkowski -  wiele samorządów nadaje cześć dla Jana Pawła II 

dlatego proponuję, aby  zastanowić się nad uczczeniem tym bardziej ,że w tym roku 

będzie beatyfikacja Papieża. Może nadać imię  dla placu , drogi , Domu Kultury . 

 

Pan Jan Rewers – Kierownik Biura Powiatowego ODR w Górze- poinformował 

zebranych  że pracownik ODR w Wąsoszu pracuje w poniedziałek i ponadto w środę  

w związku z przygotowywaniem wniosków odnośnie dopłat dla rolników., dlatego 

zapraszał chętnych rolników do  korzystania z tych usług. 

 

Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący Rady poinformował ,że w związku ze 

zbliżającą się beatyfikacją  Jana Pawła II   mieszkańcy wsi Ługi przygotowują pomnik 

papieża który postawiony zostanie przy kościele w Ługach. 

 

 

Ad15.Zakończenie 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący 

Rady zamknął V sesję  Rady Miejskiej Wąsosza. Podziękował zebranym za udział w 

sesji. 

 

Protokołowała ; 

K. Szejnkienig 

 

 

 
 
 



 


